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Co wynika z zimowych aukcji?
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W weekend 9-10 grudnia w stadninach koni MichaÅ‚ów i Janów Podlaski odbyÅ‚y siÄ™ przetargi na
konie arabskie szumnie nazywane &bdquo;Zimowymi aukcjami&rdquo;. Na portalu &bdquo;Araby
Magazine&rdquo; opisaÅ‚a te wydarzenia Alina Sobieszak, ale ja takÅ¼e pozwolÄ™ sobie na kilka
sÅ‚ów refleksji. ZacznÄ™ od koni michaÅ‚owskich.

ZacznÄ™ od przypomnienia, jak to byÅ‚o na aukcji Pride of Poland. W lecie SK MichaÅ‚ow na aukcji
w Janowie Podlaskim sprzedaÅ‚a tylko dwie (!) klacze za  83 tys. euro. To najgorszy wynik tej
stadniny w historii janowskiej aukcji, która juÅ¼ chyba umarÅ‚a bezpowrotnie (do tego wÄ…tku
jeszcze wrócÄ™).Efekt finansowy II Zimowej Aukcji Koni Arabskich jest zgoÅ‚a inny: 490 620 euro
oraz 10 tys. zÅ‚ (za jednego tarantowatego konia póÅ‚krwi). JeÅ›li dodamy do tego ponad 120 tys.
euro, jakie SK MichaÅ‚ów uzyskaÅ‚a za konia podczas paÅºdziernikowego przetargu, to widaÄ‡ dwie
rzeczy. Po pierwsze, Å¼e stadnina &bdquo;odkuÅ‚a siÄ™&rdquo; za niepowodzenie podczas Pride
of Poland. Po drugie teraz moÅ¼e byÄ‡ spokojna o wynik finansowy za rok 2017 (w
przeciwieÅ„stwie do SK Janów Podlaski).Bogatsza oferta Ale widaÄ‡ teÅ¼ innÄ… tendencjÄ™
&ndash; oferta michaÅ‚owskiej stadniny na 9 grudnia byÅ‚a o wiele lepsza niÅ¼ na sÅ‚ynnÄ…
aukcjÄ™ Pride of Poland. Rodzi siÄ™ pytanie, czy to niepowodzenie z sierpniowej aukcji tak
podziaÅ‚aÅ‚o na prezesa Macieja Grzechnika oraz hodowczyniÄ™ HannÄ™ SztukÄ™, Å¼e
zakasali rÄ™kawy i powalczyli o wynik finansowy i markÄ™ przedsiÄ™biorstwa, którym kierujÄ…,
czy teÅ¼ moÅ¼e o to wÅ‚aÅ›nie chodziÅ‚o, aby pogrzebaÄ‡ janowskÄ… aukcjÄ™? Å»eby
pokazaÄ‡ wszystkim, Å¼e lepiej bÄ™dzie, jeÅ›li SK MichaÅ‚ów bÄ™dzie sprzedawaÄ‡ najlepsze
koni albo u siebie, albo na aukcji, ale nie w Janowie Podlaskim, a np. na warszawskim Torwarze
(takie pomysÅ‚y pojawiÅ‚y siÄ™ w obiegu publicznym)? Do takiej interpretacji przytoczonych liczb i
zdarzeÅ„ skÅ‚aniajÄ… teÅ¼ inne fakty. Przede wszystkim widoczny goÅ‚ym okiem brak
wspóÅ‚pracy prezesów obu stadnin, co najlepiej obrazuje fakt, Å¼e poczÄ…tkowo obie jednostki
zaplanowaÅ‚y zimowy przetarg na ten sam dzieÅ„ &ndash; 9 grudnia. Dopiero kilkanaÅ›cie dni przed
tÄ… datÄ… pokazaÅ‚ siÄ™ komunikat, Å¼e termin janowskiego przetargu ulega zmianie &ndash;
na 10 grudnia (ktoÅ› musiaÅ‚ ustÄ…piÄ‡). Poza tym oprawa zimowego przetargu w MichaÅ‚owie.
Do hali wstawiony zostaÅ‚ ogrzewany namiot. ByÅ‚ katalog, byÅ‚y stoliki i zaproszenia, 50 kupców
wpÅ‚aciÅ‚o wadium. A wiÄ™c faktycznie, to juÅ¼ nie przetarg, a regularna aukcja.Czy udana? W
ocenie jej organizatorów &ndash; bardzo udana. Tak wynika z tekstu, jakim chwalÄ… siÄ™ na
stronie internetowej stadniny. Ja mam nieco odmienne zdanie (wyjaÅ›nienie za chwilÄ™).80 kontra
300PrzejdÅºmy wiÄ™c do szczegóÅ‚ów zimowej aukcji w MichaÅ‚owie. JeÅ›li odejmiemy sumÄ™
jakÄ… stadnina uzyskaÅ‚a za sprzedaÅ¼ dwóch (z czterech oferowanych) stanówek ogierem 
Ekstern, czyli 10 500 euro, to Å›rednia ze sprzedaÅ¼y 35 koni arabskich wynosi 13 718 euro. Nie
jest to suma rzucajÄ…ca na kolana. Nie narzekajmy jednak na Å›redniÄ…, wszak wÅ›ród
sprzedanych koni byÅ‚y 4 waÅ‚achy i 9 mÅ‚odych ogierów po torze wyÅ›cigowych sprzedanych
Å›rednio po 2567 euro. A propos tych ostatnich. Ich jakoÅ›Ä‡ byÅ‚a mierna i za dawnych czasów
(sprzed &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;) zostaÅ‚yby wykastrowane i sprzedawane jako waÅ‚achy.
Teraz poszÅ‚y jako ogiery (szkoda pieniÄ™dzy na kastracjÄ™?), co jest o tyle niedobre, Å¼e potem
moÅ¼e siÄ™ okazaÄ‡, Å¼e bÄ™dÄ… uÅ¼ywane jako ogiery i bÄ™dÄ… zaÅ›miecaÄ‡

https://hipologika.pl 31.07.2025, 14:05:41 - 1

https://hipologika.pl
mailto:webmaster@hipologika.pl


prywatnÄ… hodowlÄ™. Z klaczy sprzedanych na zimowej aukcji w MichaÅ‚owie zatrzymam siÄ™ na
dwóch, chodzi o:  EmmonÄ™ i LarandÄ™. W wypadku tej pierwszej byÅ‚ to zakup charytatywny.
OtóÅ¼ Shirley Watts dowiedziaÅ‚a siÄ™, Å¼e 19-letnia Emmona (Monogramm &ndash; Emilda po
Pamir), matka ogiera czoÅ‚owego Eryks (po Gazal Al Shaqab), od wielu lat juÅ¼ jaÅ‚owa, jest na
sprzedaÅ¼, wysÅ‚aÅ‚a wiÄ™c swojego przedstawiciela, aby jÄ… kupiÅ‚. Wielkiej miÅ‚oÅ›niczce
polskich arabów, niegdyÅ› czoÅ‚owej klientce janowskich  aukcji, chodziÅ‚o chyba o to, aby tÄ™
zasÅ‚uÅ¼onÄ… klacz uchroniÄ‡ od woÅ¼enia jej na pokazy, aby miaÅ‚a spokojne doÅ¼ywocie.
Aby ten cel uzyskaÄ‡ zapÅ‚aciÅ‚a 45 tys. euro.   NajwyÅ¼szÄ… cenÄ™ aukcji &ndash; 80 tys. euro,
uzyskaÅ‚a 14-letnia Laranda, wspaniale siÄ™ ruszajÄ…ca córka Eksterna. I wÅ‚aÅ›nie cenÄ… za
tÄ™ klaczÄ… posÅ‚uÅ¼Ä™ siÄ™, aby zinterpretowaÄ‡ sÅ‚owa Macieja Grzechnika. OtóÅ¼ prezes
SK MichaÅ‚ów na stronie internetowej stadniny powiedziaÅ‚ m.in. tak: Pozytywny odzew ze strony
klientów to zapewne efekt intensywnej promocji, którÄ… prowadzimy od roku. Okazuje siÄ™,
Å¼e nieprzychylne nastawienie do stadnin koni arabskich, które obserwujemy w niektórych
mediach, nie miaÅ‚o wpÅ‚ywu ani na frekwencjÄ™, ani na rezultat aukcji. Tu nie chodzi o
&bdquo;nieprzychylne nastawienie w niektórych mediach&rdquo;. Ci, którzy kierujÄ… obecnie
polskimi paÅ„stwowymi stadninami koni arabskich i starajÄ… siÄ™, aby sprzedawaÄ‡ konie z tych
stadnin za ceny porównywalne z tymi, jakie uzyskiwaÅ‚y przed &bdquo;dobrÄ… zmianÄ…&rdquo;,
walczÄ… ze skutkami oszukaÅ„czej aukcji Pride of Poland z roku 2016. StarajÄ… siÄ™ przywróciÄ‡
dobrÄ… markÄ™ polskim arabom. W swojej pysze uwaÅ¼ajÄ…, Å¼e juÅ¼ im siÄ™ to udaÅ‚o.
Sukcesy pokazowe, jak choÄ‡by wiceczempionat, Å›wiata Equtora przypisujÄ… sobie, choÄ‡
wszyscy wiedzÄ…, Å¼e byÅ‚ to sukces przede wszystkim Jerzego BiaÅ‚oboka. PisaÅ‚em o tym w
artykule pt. &bdquo;Czyje sukcesy?&rdquo; i nie bÄ™dÄ™ do tego wracaÅ‚. Ale wróÄ‡my do 
Larandy. Pogdybajmy. OtóÅ¼ gdyby to Jerzy BiaÅ‚obok jÄ… wystawiÅ‚ na aukcjÄ™ Pride of Poland,
a byÅ‚aby to aukcja jeszcze o niezepsutej reputacji, to uwaÅ¼am, Å¼e cena minimalna za 
LarandÄ™ zostaÅ‚aby ustalona na poziomie co najmniej 200 tys. euro i za tyle, albo za 250-300
tysiÄ™cy zostaÅ‚aby sprzedana!Porównanie tych dwóch cen -  80 tysiÄ™cy oraz 200 tysiÄ™cy
&ndash; pokazuje dystans, jaki straciÅ‚a marka, jakÄ… byÅ‚a polska hodowla koni arabskich, jakÄ…
byÅ‚a aukcja Pride of Poland. I to ten fakt rzutowaÅ‚ i rzutuje na wyniki sprzedaÅ¼y koni. A nie
nieprzychylne nastawienie mediów.A zatem panie prezesie Grzechnik &ndash; dobrze, Å¼e Pan
siÄ™ stara, ale niech Pan nie popada w samozachwyt, bo jeszcze spory dystans do odrobienia, aby
dorównaÄ‡ swojemu poprzednikowi. A poza tym, niech Pan nie zapomina, Å¼e na razie
&bdquo;jedzie&rdquo; Pan na efektach jego pracy.Smutny przetargZ michaÅ‚owskiej aukcji (tak,
organizatorzy majÄ… prawo uÅ¼ywaÄ‡ tej nazwy, bo to byÅ‚a faktycznie aukcja), przejdÅºmy do
&ndash; poÅ¼al siÄ™ BoÅ¼e &ndash; &bdquo;aukcji&rdquo; w Janowie Podlaskim. Zimo, pusto,
zero promocji i brudne, zarobaczone konie pokazywane kupcom. 14 z nich zmieniÅ‚o wÅ‚aÅ›ciciela
za ponad 50 tys. euro. NajwyÅ¼szÄ… cenÄ™ &ndash; 20 500 euro za dwuletniÄ… wnuczkÄ™ 
Pianissimy &ndash; PenologiÄ™ (Pogrom &ndash; AJ Penelope po El Nabila B) zapÅ‚aciÅ‚ syn
senatora-hodowcy. Dodajmy tÄ™ sumÄ™ &ndash; 50 tysiÄ™cy &ndash; do sumy, jakÄ…
uzyskaÅ‚y janowskie konia na aukcji Pride of Poland. A oficjalny wynik (327 tysiÄ™cy euro za 4
klacze) trzeba skorygowaÄ‡ do 217 tysiÄ™cy. Dlaczego? Bo Anawera (Piaff &ndash; Altamira po
Ekstern), która za 110 tysiÄ™cy euro miaÅ‚a trafiÄ‡ do przyprowadzonego przez 
Mateuszka-kÅ‚amczuszka kupca z Rumunii, stoi nieodebrana w Janowie i czeka, aÅ¼ siÄ™
znajdzie jakiÅ› inny kupiec (podobno negocjacje w toku).Te dwie przytoczone wyÅ¼ej sumy (50 i
217 tys.) nie dajÄ… nawet 300 tysiÄ™cy euro, czyli sumy, jakÄ… janowska stadnina uzyskiwaÅ‚a
czÄ™sto na aukcji Pride of Poland za jednÄ… klacz! To dramatycznie maÅ‚o. Ciekawe, czy spóÅ‚ka
janowska ma pieniÄ…dze na wypÅ‚aty pensji dla pracowników? Nie bÄ™dÄ™ siÄ™ tu rozpisywaÅ‚
o tym, jak fatalna jest sytuacja w stadninie janowskiej &ndash; odsyÅ‚am do tekstu Beaty Kumanek
pt. &bdquo;Komu zaleÅ¼y na upadku Stadniny Koni w Janowie Podlaskim?&rdquo; (2 XI 2017).
Dodam tylko, Å¼e fatalne jest to, iÅ¼ prezes SÅ‚awomir Pietrzak nie ma Å¼adnego pomysÅ‚u na
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prowadzenie stadniny, a jedyne co potrafi robiÄ‡, to ciÄ…Ä‡ koszty. Niestety, nie ma Å¼adnej
reakcji na tÄ™ postÄ™pujÄ…cÄ… degrengoladÄ™ janowskiej stadniny w organie nadzorczym, czyli
w Krajowym OÅ›rodku Wsparcia Rolnictwa (organ, który wchÅ‚onÄ…Å‚ dawnÄ… AgencjÄ™
NieruchomoÅ›ci Rolnych). Wpisanie janowskich budynków i zespoÅ‚u parkowego na listÄ™
pomników historii nie uchroni tej rolnej spóÅ‚ki z ograniczonÄ… odpowiedzialnoÅ›ciÄ… od
bankructwa. PodsumowujÄ…c. PrzewidujÄ™, Å¼e w przyszÅ‚ym roku aukcja Pride of Poland nie
odbÄ™dzie siÄ™ w ogóle, ale jeÅ¼eli siÄ™ odbÄ™dzie, to juÅ¼ nie w Janowie Podlaskim. MoÅ¼e
w MichaÅ‚owie? Wydaje siÄ™, Å¼e Maciej Grzechnik na to gra. SÅ‚awomir Pietrzak zostanie
zastÄ…piony kimÅ› innym. Pewnie ta zmiana nastÄ…piÅ‚aby juÅ¼ jakiÅ› czas temu, tyle Å¼e
KOWR ma kÅ‚opot ze znalezieniem kogoÅ›, kto by siÄ™ na to stanowisko nadawaÅ‚. Aukcja Pride
of Poland, bez wzglÄ™du na to, gdzie siÄ™ odbÄ™dzie, dawnej marki nie odzyska juÅ¼ nigdy. A
wielkim wyzwaniem dla kierujÄ…cych obecnie paÅ„stwowÄ… hodowlÄ… koni arabskich w Polsce
bÄ™dzie, aby uzyskiwaÄ‡ ceny za sprzedawane konie choÄ‡ w poÅ‚owie tak dobre, jak te, jakie
uzyskiwaÅ‚ triumwirat: Polturf (Barbara Mazur) oraz SK Janów Podlaski (Marek Trela) i MichaÅ‚ów (
Jerzy BiaÅ‚obok) przed &bdquo;dobrÄ… zmianÄ…&rdquo;.Marek Szewczyk  
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